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براســاس آمار بانک مرکزی بیش از ۱۲۴ میلیارد 
ریال سفته و برات در مهر ماه ۱۴۰۰ در شهر تهران 
فروخته شد که در مقایســه با ماه قبل ۱۸ درصد 
کاهش و نسبت به ماه مشابه سال قبل ۹۰.۲ درصد 

افزایش یافت. 
در هفت ماهه ۱۴۰۰ بیش از ۷۲۰ میلیارد و ۸۰۰ میلیون ریال 
ســفته و برات در شهر تهران فروخته شد که در مقایسه با دوره 

مشابه ســال قبل ۵۸.۸ درصد افزایش نشان می دهد.همچنین 
طبق آمار شــعبه واخواست دادگستری استان تهران در مهرماه 
۱۴۰۰ معادل ۵۰۰ برگ سفته و برات به مبلغی معادل ۲۶۹ میلیارد 
ریال در شهر تهران واخواست شد. در این ماه شاخص های تعداد 
و مبلغ سفته و برات واخواست شده بـه ترتیب به اعداد ۶۱.۶ و 
۱۴۵.۸ رسید که در مقایسه با ماه قبل از لحاظ تعداد ۱۸.۵ درصد 
کاهش و از لحاظ مبلغ ۶.۳ درصد افزایش داشت و نسبت به ماه 

مشــابه سال قبل شاخص تعداد ۲۴.۷ درصد کاهش و شاخص 
مبلغ ۶۹.۷ درصد افزایش نشان می دهد. شاخص متوسط مبلغ 
یک برگ ســفته و برات واخواست شــده در مهرماه ۱۴۰۰ به 
عدد ۲۳۶.۶ رسید. عدد شاخص مذکور در مهرماه ۱۳۹۹ معادل 
۱۰۴.۹ بوده است. در هفت ماهه ۱۴۰۰ معادل ۳۷۰۰ برگ سفته 
و برات به مبلغی معادل ۱۲۹۶ میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال در شهر 
تهران واخواســت شد.در این دوره متوسط شاخص های تعداد و 

مبلغ سفته و برات واخواست شده به ترتیب به اعداد ۶۵.۹ و ۱۰۰.۴ 
رسید که نسبت بـه دوره مشـابه سال قبل از لحاظ تعداد ۱۸.۹ 
درصد و از لحاظ مبلغ ۵.۶ درصد کاهش نشان می دهد. شاخص 

متوسط مبلغ یک برگ سفته و برات واخواست شده در هفت ماهه 
۱۴۰۰ به عدد ۱۶۰.۲ رسید. عدد شاخص مذکور در دوره مشابه 

سال ۱۳۹۹ معادل ۱۲۲.۴ بوده است.

بر اساس آمار بانک مرکزی در شهر تهران؛

 فروش ۱۲۴ میلیارد ریال سفته و برات
 در مهر ماه سال جاری 

سرمایه امروز

 حواله منظم بانک ملت، خدمتی نوین 
برای مدیریت وجوه مشتریان

خدمت حواله منظم با هدف مدیریت وجوه و نقدینگی و صرفه جویی در وقت 
مشتریان در سامانه های غیرحضوری بانکداری اینترنتی و همراه بانک، در 

دسترس مشتریان بانک ملت است.
مشتریان این بانک می توانند با استفاده از خدمت حواله منظم، به آسانی و از طریق سامانه های 

بانکداری اینترنتی و همراه بانک، پرداخت ها و انتقال وجوه را مدیریت و برنامه ریزی کنند.
این خدمت کاربردی در سامانه بانکداری اینترنتی، از طریق گزینه انتقال وجه/خدمات/ حواله 
منظم و همراه بانک ملت منوی کشویی سامانه، ورود به بخش انتقال وجه و انتخاب منوی 
حواله منظم قابل اســتفاده است.برای صدور حواله منظم لازم است اطلاعاتی شامل شماره 
حساب مبداء، شماره حساب یا کارت ملتی مقصد، انتخاب فواصل پرداخت، تاریخ اولین پرداخت، 
تاریخ آخرین پرداخت و مبلغ حواله در فیلدهای مربوطه وارد شود.بر اساس این گزارش، مشتریان 
برای انجام حواله منظم باید یک روز قبل از تاریخ سررسید حواله تعریف شده، موجودی حساب 
مبداء را برای برداشت مبلغ تعیین شده و کارمزد آن، تکمیل کنند.در عین حال، در هر دو کانال 
اینترنت بانک و همراه بانک ملت، امکان مشاهده و حذف تمامی حواله های ایجاد شده نیز 

میسر خواهد بود.

عضو هیأت مدیره صرافی توسعه صادرات مطرح کرد:
انتقال منابع صادرکنندگان به کشور ظرف یک روز 

پس از تایید کارگزار
عضو هیات مدیره صرافی توسعه صادرات 
گفت: این صرافی به عنوان بازوی اجرایی 
بانک توسعه صادرات ایران، ظرف یک روز 
پس از تایید دریافــت ارز صادرکنندگان از 
سوی کارگزاران شرکت،منابع صادرکنندگان 

را به داخل کشور منتقل می کند.
محمد علی مناف زاده در وبینار تخصصی مدیران بانک 
توسعه صادرات ایران با فعالان اقتصادی، صادرکنندگان 

و مقامات اســتان آذربایجان غربی با بیان این مطلب افزود: صرافی توسعه صادرات از جمله 
شرکت های تحت مالکیت بانک توسعه صادرات است و ماموریت انجام نقل و انتقال ارزی 
مشتریان را به عهده دارد.قائم مقام صرافی توسعه صادرات افزود: این صرافی بازوی بانک توسعه 
صادرات در ارائه خدمات ارزی است و به دلیل شرایط موجود و محدودیت های بانکی در زمینه 
دریافت و پرداخت های بین المللی، بخش عمده ای از وظایف نقل و انتقالات ارزی را انجام 
می دهد.قائم مقام صرافی توسعه صادرات خاطرنشان کرد: آماده هستیم تا ارز صادرکنندگان را 
چه از طریق سامانه های نیما و سنا و چه از طریق اسکناس خریداری و از آنها رفع تعهد کنیم. 
در زمینه واردات هم ارز مورد نیاز را برای واردکنندگان از سامانه های قانونی تامین و به مقاصد 
مورد نظر ارسال می نمائیم.مناف زاده به شبکه گسترده کارگزاران این صرافی اشاره کرد و افزود: 
در عراق، افغانستان و کشورهای حوزه )C.I.S( آماده دریافت نقدی ارز صادرکنندگان و تبدیل 
ارز دریافت شده به ریال هستیم.یادآور می شود، اتحادیه کشورهای مستقل همسو یا کشورهای 

مستقل مشترک المنافع به اختصار )C.I.S( نامیده می شود.
وی درباره بازار عراق گفت: کارگزاران ما در ســه منطقه شمال، مرکز و جنوب عراق امکان 
دریافت نقدی مبالغ ارزی صادرکنندگان را با کمترین کارمزد ممکن دارند.قائم مقام صرافی 
توسعه صادرت تاکید کرد: در صورتی که امروز صادرکننده ای ارز خود را به صورت اسکناس 
به کارگزار ما تحویل دهد، یک روز بعد از تایید کارگزار، در ایران وجوه را به حساب صادرکننده 

واریز خواهیم کرد.

 دانلود مستقیم نسخه ios نرم افزار »همراه شهر«
 در سایت بانک شهر ممکن شد

کاربران سیستم عامل ios نرم افزار »همراه 
شهر« می توانند این نرم افزار را به صورت 

رایگان از سایت بانک شهر دانلود کنند.
میثم نمازی مدیر امور فناوری اطلاعات بانک شهر 
درهمین رابطه، گفت: متاسفانه طی هفته های گذشته 
باتوجه به تحریم های شرکت اپل، امکان دانلود مستقیم 
نســخه IOS نرم افزار »همراه شهر« برای مشتریان 
بانک مسدود شده بود که به همت کارشناسان فناوری 

اطلاعات بانک، این مشکل هم اکنون مرتفع شده است.نمازی با بیان این که دسترسی به 
»همراه شهر« از طریق سایت بانک شهر ممکن است، افزود: امنیت، سرعت، تنوع و کیفیت 
بالای خدمات ارائه شده در این نرم افزار ؛ موجب محبوبیت آن در میان مشتریان شده است.

مدیر امور فناوری اطلاعات بانک شهر گفت: مشتریان می توانند کیفیت بالای خدمات ارائه 
شده در این نرم افزار ؛ موجب محبوبیت آن در میان مشتریان شده است.بخش گسترده ای از 
خدمات بانکی ارائه شده در شعب را در تمامی ساعات شبانه روز از »همراه شهر« بانک شهر 

دریافت کنند.

آغاز طرح تسهیلاتی »انتخاب« بانک ایران زمین 
بانک ایران زمین در راستای مشتری مداری 
و رفاه حال مشتریان، اهدای تسهیلات به 

مشتریان خود با نام »انتخاب« را آغاز کرد.
هدف اصلی بانک از اجرای این طرح، انتخاب نوع و 
شکل دریافت تسهیلات توسط خود مشتریان، با توجه 
به نیازشان است.در این طرح تسهیلاتی مشتریان می 
توانند تا سقف یک میلیارد ریال با امکان واریز و برداشت، 
دریافت و نرخ سود سالیانه را از ۱۰ تا ۱۸ درصد به دلخواه 

انتخاب کنند. ضمنا حداقل مبلغ افتتاح حساب ۵۰ میلیون ریال است.طرح تسهیلاتی انتخاب 
از ابتدای دی ۱۴۰۰ به مدت یک سال اجرا خواهد شد.علاقه مندان می توانند جهت دریافت 
اطلاعات بیشتر به سایت بانک ایران زمین و یا یکی از شعب بانک در سراسر کشور مراجعه 

کنند.

فرهنگ دولت الکترونیک
ادامه از صفحه یک

می توان گفت که دولت الکترونیکی از حد یک ایده جدید فراتر رفته و همه کشورهای 
توســعه یافته وحتی در حال توسعه ، گامهای موفقی را به سوی این هدف طولانی مدت 
برداشته اند .امروز افراد جامع انتظار دارند که کلیه خدمات و سرویس های دولتی با حداقل 
هزینه ، حداکثر سرعت و حداقل زمان در اختیار آن قرار گیرد ، لذا این امر بسیار حائز اهمّیت 
است که دولت این توانایی را داشته باشد که بهترین خدمات را در کمترین زمان و با بهترین 

راندمان در اختیار اقشار مختلف جامعه قراردهد.
سیســتم ها و ابزارهایی که در حال در حال حاضر در ادارات دولتی برای ارایه خدمات و 
اطلاعات به شهروندان مورد استفاده قرار می گیرند قدیمی بوده و روند کار در دستگاهای 

دولتی کند است . آنها در جلب رضایت شهروندان موفقیت چندانی ندارند .
از سوی دیگر سرمایه گذاری های قابل توجهی در زمینه طراحی و به کار گیری سیستم های 
جدید در بخش دولتی صورت نمی گیرد ، اما با توجه به اهدافی که برای دولت الکترونیکی 
مورد نظر است ، کشورها فقط در صورتی در پیاده سازی مطلوب دولت الکترونیکی موفق 
می شوند که سیستم های داخلی بخش دولتی ، داده ها واطلاعات و ابزارهای مدیریتی با 

یکدیگر هماهنگی و سازگار باشند .
 ازسوی دیگر در دولت الکترونیکی هدف بر این است که به جای اینکه زمان و منابع را به 
پیش پردازش و ورود اطلاعات و سازماندهی آنها اختصاص دهیم بتوانیم قسمت عمده زمان 
و منابع موجود را به حل مشــکلات ، بررسی و ارایه راه حل های شاخص و خدمات دهی 

مستقیم به استفاده کنندگان خدمات دولتی اختصاص دهیم .
هرچه دولت ها منابع بیشتر و سرویس های متنوع تری را ازطریق شبکه به شهروندان ارایه 

دهند ، نیاز به وجود یک سامانه دو سویه ارایه خدمات ، بیشتر آشکار می شود .
این سیستم دو سویه علاوه بر وادار کردن شهروندان به بهره گیری از شبکه برای دریافت 
خدمات از دولت ، سبب می شود که سطح مهارتها و فرهنگ جامعه اطلاعاتی نیز ارتقا یابد. 
بررسی دولت ها و مطالعات اولیه آنها برای به اجرا درآوردن طرح دولت الکترونیک نشان داده 
است که مشکل اصلی ایجاد وتوسعه دولت الکترونیک، تکنولوژی نیست، بلکه مشکل اصلی 
در این است که آیا فرهنگ جامعه آمادگی پذیرش تغییرات بسیار زیادی که ایجاد خواهد 

شد را دارد یا خیر؟
این تغییرات تأثیر اصلی خود را بر کارمندان دولتی خواهند گذاشت. بررسی ها نیز نشان 
می دهد که عده ای از کارمندان دولت با تغییرات سریع در نظام اداری مخالفند. درحالی که 
عده ای دیگر با آن موافق بوده و از آن استقبال می کنند. برای راضی کردن عموم مردم نیز 
باید جامعه را متقاعد کرد که انتقال اطلاعات به قدر کافی امن هست وحریم خصوصی افراد 
کاملًا رعایت می شود. در ساختار سازمانی یک دولت الکترونیک ، کارمندان به جای جلوگیری 

از خطر و ریسک درکارهای اداری به مدیریت ریسک می پردازند.

اخبار کوتاه 

پیشنهاد افزایش وام ازدواج جوانان به ۱۵۰ میلیون تومان و پرداخت وام فرزندآوری
 یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی از ارائه 
پیشــنهادی برای افزایش وام ازدواج جوانان و پرداخت وام 
فرزندآوری خبر داد و گفت که پیشــنهاد افزایش وام ازدواج 
جوانان به ۱۵۰ میلیون تومان و پرداخت وام فرزندآوری به مبلغ 
۵۰ میلیون تومان در لایحه بودجه ۱۴۰۱ را مطرح کرده است. 
مجتبــی توانگر درباره وام ازدواج و پرداخت وام قرض الحســنه فرزندآوری 
در بودجه ۱۴۰۱ اظهار کرد: مجلس شــورای اسلامی طی سال های اخیر، 
در اقدامی شایسته تقدیر، مبلغ وام قرض الحسنه ازدواج جوانان را متناسب با 
هزینه های این سنت پسندیده، در قانون بودجه بهبود داده که نتیجه این اقدام، 

تسهیل شرایط ازدواج برای جوانان بوده است.
وی ادامه داد: افزایش وام ازدواج از ۳ به ۱۰ میلیون تومان در بودجه ۱۳۹۵، از 
۱۰ به ۱۵ میلیون تومان در بودجه ۱۳۹۷، از ۱۵ به ۳۰ میلیون تومان در بودجه 
۱۳۹۸، از ۳۰ به ۵۰ میلیون تومان در بودجه ۱۳۹۹ و از ۵۰ به ۷۰ میلیون تومان 
در بودجه ۱۴۰۰ مسیری بوده که در این سالها طی شده که در این راستا مدت 

بازپرداخت این تسهیلات نیز از ۳ سال به ۱۰ سال رسیده است.
این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس یادآور شد: در ابتدای امر، بانک ها با 
افزایش وام ازدواج مخالف بودند و افزایش این تسهیلات را به معنای افزایش 
صف وام ازدواج عنوان می کردند اما نظارت بانک مرکزی و پیگیری نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی سبب شد بانک ها تخلفات خود در این زمینه را کاهش 
دهند و با تخصیص منابع قرض الحســنه به اموری که در قوانین مورد تاکید 
قرار گرفته از جملــه ازدواج، »صف وام ازدواج« را نیز کاهش دهند و به یک 
سوم برسانند. توانگر ادامه داد: بر این اساس طبق آمار بانک مرکزی، صف وام 
ازدواج از حدود ۵۰۰ هزار نفر در ابتدای سال ۱۳۹۵ به حدود ۱۰۰ هزار نفر در 
نیمه سال ۱۴۰۰ رسیده است. به گفته رئیس سابق بانک مرکزی، افزایش وام 
ازدواج و پیگیری بانک مرکزی در این زمینه، انحراف تسهیلات قرض الحسنه 

را کاهش داده است.
وی قدم مثبت دیگر در جریان افزایش وام ازدواج را مجوز و الزام قانونی به 
»استفاده از بخشی از سپرده های قرض الحسنه جاری در پرداخت وام ازدواج« 
در ماده مرتبط بودجه عنوان کرد و گفت که این موضوع مانع از کمبود منابع 
بانک ها  شــد. در ســال جاری برای اولین بار از حدود ۲.۵ درصد از این منابع 

پرحجم بانکی برای پرداخت تسهیلات قرض الحسنه استفاده شده است.
این عضو شــورای اقتصاد در ادامه گفت: هرچنــد افزایش وام ازدواج، همه 
مشکلات جوانان در تشــکیل خانواده را حل نمی کند و برای این مهم باید 
اقدامات متعددی صورت گیرد، اما بی شک تسهیل قابل توجهی در بر طرف 
شدن موانع اقتصادی ازدواج جوانان، به ویژه در شرایط فعلی ایجاد می کند و به 
عنوان »تنها حمایت قابل توجه کشور از ازدواج و تشکیل خانواده« محسوب 

می شــود. علاوه بر این، این سیاست وابسته به بودجه دولت نبوده و با منابع 
قرض الحسنه مردم در بانک ها مدیریت می شود؛ از این رو برای بانک ها نیز 
هزینه ای ندارد چرا که ســپرده هایی که با مجوز بانک مرکزی با نرخ صفر 
درصد دریافت کردند را طبق قانون و دستورالعمل های بانک مرکزی، به این 

مهم تخصیص می دهند.
وی توضیح داد: ذکر این نکته نیز ضروری است که این سیاست مانند سایر 
سیاست ها، ممکن است تا حدی انحراف داشته باشد؛ اما برآوردها نشان می دهد 
انحراف این سیاست و دریافت این تسهیلات از مسیرهای غیرمتعارف از جمله 
ازدواج اجباری یا کودک همسری که اخیرا و البته به غلط مطرح شده، کمتر از 
یک درصد بوده که در نوع خود بی نظیر است و نمی تواند کلیت این سیاست 
حمایتی را با چالش مواجــه کند. ضمن اینکه حتی این یک درصد انحراف 
نیز ناشــی از افزایش وام ازدواج نیست؛ بلکه این ضعف نظام بانکی است که 
یــک جوان را برای دریافت یک وام خُرد، مجبور به طی کردن مســیرهای 
غیرمتعارف می کند بنابراین در ادامه مسیر گذشته، ضروری است در سال جاری 
نیز تسهیلات قرض الحسنه ازدواج متناسب با افزایش هزینه ها بهبود یابد؛ 
همچنین وام فرزندآوری نیز جهت حمایت از افزایش جمعیت و تسهیل آن، از 

محل منابع قرض الحسنه مردم در بانک ها تخصیص داده شود.
توانگر گفت: با توجه به این موارد در تبصره ۱۶ لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱ 
پیشــنهاد داده ام که وام قرض الحسنه ازدواج از ۷۰ به ۱۰۰ میلیون تومان و 
بازپرداخت آن از ۱۰ به ۱۲ سال افزایش یابد تا پرداخت اقساط آن برای زوجین 
مشکل ایجاد نکند. همچنین وام ازدواج زوجین جوان، پسر زیر ۲۵ سال و دختر 
زیر ۲۲ سال از ۱۰۰ به ۱۵۰ میلیون تومان افزایش پیدا کند. همچنین پیشنهاد 
داده ام مبلغ ۵۰ میلیون تومان وام قرض الحسنه فرزندآوری از محل همین منابع 

با بازپرداخت ۵ ساله جهت تخصیص اضافه شود.
این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس اضافه کرد: با توجه به تقویت جایگاه 
چک در نظام اعتبارسنجی کشور که موجب بهره برداری از این ظرفیت توسط 
بعضی بانک ها به عنوان ضامن پرداخت وام های خُرد شده، پیشنهاد شده بانک 
مرکزی بانک ها را ملزم کند تا به جای درخواست ضامن دولتی دارای کسر از 
حقوق که برای عده زیادی از جوانان امکانپذیر نیست، برای هر وام یک یا دو 
ضامن با چک معتبر خواسته شود همچنین یک سامانه شفاف که در آن آخرین 
وضعیت پرداخت وام ازدواج و صف آن به تفکیک بانک ها مشخص شده باشد، 

راه اندازی شود و عموم قابلیت دسترسی به آن را داشته باشند.
وی افزود: بررسی های کارشناسی و آماری نشان می دهد منابع قرض الحسنه 
مردم در بانک ها، کفاف افزایش وام ازدواج و پرداخت وام فرزندآوری به میزان 
پیشــنهادی را می دهد و علاوه بر آن، بانک ها با همین منابع می توانند دیگر 
مصارف قرض الحسنه از جمله اشتغال، کمیته امداد و موارد دیگر  را نیز پوشش 

دهند. توانگر همچنین اظهار کرد: طبق آخرین آمار منتشر شده از بانک مرکزی 
مربوط به شهریورماه سال جاری، بانک ها پس از کسر سپرده های صندوق 
مســکن، معادل ۲۵۰ هزار میلیارد تومان سپرده قرض الحسنه پس انداز با 
نرخ صفر درصد از مردم جذب کرده اند که پس از کســر ذخیره قانونی، حدود 
۲۲۵ هزار میلیارد تومان می شود. علاوه بر این، حجم سپرده های قرض الحسنه 
جاری نیز که آن هم با نرخ صفر درصد جذب شده، پس از کسر ذخیره قانونی 
حدود ۶۱۰ هزار میلیارد تومان است. از مجموع این مبلغ یعنی ۸۷۵ هزار میلیارد 
تومان، تاکنون حدود ۲۴۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه به مردم 
پرداخت شده است. بر این اساس در سال آتی و بر اساس برآورد شهریورماه، 

ظرفیت پرداخت وام قرض الحسنه امکانپذیر خواهد بود.
وی در توضیح مســیرهای پرداخت وام قرض الحسنه گفت: اولین مسیر، 
بازپرداخت اقساط تسهیلات قرض الحسنه است. طبق برآوردها و آمارهای 
بانک مرکزی سالانه بیش از ۲۰ درصد از حجم کل تسهیلات قرض الحسنه 
از طریق اقساط بازپرداخت شده و به عنوان منبع جدید جهت اعطای وام، در 
اختیار بانک ها قرار می گیرد. بنابراین از این محل در سال آتی، حداقل حدود 
۶۰ هزار میلیارد تومان منابع جهت اعطای تسهیلات قرض الحسنه در اختیار 

بانک ها قرار خواهد گرفت.
توانگر ادامه داد: دومین مسیر افزایش سپرده های قرض الحسنه پس انداز 
است. میزان سپرده های قرض الحسنه پس انداز در شهریورماه ۱۴۰۰ نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته رشد ۵۱ درصدی داشته است. آمارهای سال های 
گذشته نیز نشان می دهد که سپرده های قرض الحسنه در هر سال حداقل 
۳۰ تا ۵۰ درصد رشد داشته است. بر این اساس و با در نظر گرفتن رشد حداقل 
۴۰ درصدی سپرده های قرض الحسنه پس انداز، در سال آتی حدود ۹۰ هزار 
میلیارد تومان سپرده قرض الحسنه جدید جهت اعطای تسهیلات قرض الحسنه 

در اختیار بانک ها قرار خواهد گرفت.

وی اضافه کرد: ســومین مسیر سپرده های قرض الحسنه جاری است؛ در 
صورتــی که با توجه به الزام قانون در تبصره لایحه بودجه فعلی، ۵۰ درصد 
از سپرده های قرض الحسنه جاری که بیش از ۶۰۰ هزار میلیارد تومان حجم 
آن است، جهت اعطای تسهیلات قرض الحسنه مورد استفاده قرار گیرد، از این 
محل نیز در سال آتی حدود ۳۰۰ هزار میلیارد تومان جهت اعطای تسهیلات 
قرض الحسنه از جمله ازدواج در اختیار بانک ها خواهد بود بنابراین ۱۵۰ هزار 
میلیارد تومان از محل سپرده های قرض الحسنه پس انداز و ۳۰۰ هزار میلیارد 
تومان از محل سپرده های قرض الحسنه جاری، در مجموع ۴۵۰ هزار میلیارد 
تومان، منابعی خواهد بود که برای پرداخت تسهیلات قرض الحسنه در سال 
آتی در اختیار بانک ها خواهد بود. البته این برآورد با توجه به آمار شهریور ماه 
است و احتمالا حداقل تا ۱۰ درصد تا پایان سال افزایش خواهد یافت و منابع 
 در اختیار قرض الحسنه در ســال ۱۴۰۱ را به حدود ۵۰۰ هزار میلیارد تومان

 می رساند.
این عضو کمیســیون اقتصادی مجلس در جمع بندی گفت: مطابق آمار 
ســالانه برای پرداخت ۱ میلیون وام ازدواج ۱۰۰ میلیون تومانی به همراه وام 
۱۵۰ میلیون تومانی زوجین جوان، میانگین به ۱۲۰ هزار میلیارد تومان منابع نیاز 
است؛ همچنین اگر بخش عمده والدین صاحب فرزند جدید حدود یک میلیون 
نفر نیز تقاضای وام فرزندآوری ۵۰ میلیون تومانی داشته باشند، با توجه به نرخ 
۱.۲ میلیون عددی موالید سالانه کشور، این سیاست به ۵۰ هزار میلیارد تومان 
منابع نیاز دارد. بنابراین سیاست پیشنهادی در سال ۱۴۰۱ به ۱۷۰ هزار میلیارد 
تومان منابع و تسهیلات قرض الحسنه بانکی نیاز دارد که با توجه به برآورد 

۵۰۰ هزار میلیاردی این منابع، کاملا امکانپذیر است.
توانگر در پایان گفت: بر این اســاس، پیشنهادی برای الحاق به تبصره ۱۶ 
لایحه بودجه ۱۴۰۰ داده ام؛ »به منظور حمایت از ازدواج جوانان و فرزندآوری، 
بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران موظف است بانک ها را ملزم نماید از 
محل سپرده های قرض الحســنه پس انداز و ۵۰ درصد سپرده های قرض 
الحسنه جاری خود و متناسب با سهمی که بانکهای عامل از این منابع دارند، 
۱۰۰ میلیون تومان وام قرض الحسنه ازدواج با بازپرداخت ۱۲ ساله به هر یک 
از زوجین که تاریخ عقد ازدواج آنها از ابتدای سال ۹۷ به بعد است، ۱۵۰ میلیون 
تومان وام قرض الحسنه ازدواج با بازپرداخت ۱۲ ساله برای زوجین جوان )پسر 
زیر ۲۵ ســال و دختر زیر ۲۲ ســال( و ۵۰ میلیون تومان وام قرض الحسنه 
فرزندآوری با بازپرداخت ۵ ساله به سرپرست فرزندانی که در سال ۱۴۰۱ متولد 
می شوند، با اخذ یک یا دو ضامن معتبر دارای چک و اعطای سفته توسط وام 
گیرنده، پرداخت نمایند. بانک مرکزی موظف است سامانه ای راه اندازی نماید 
که در آن، منابع و مصارف قرض الحسنه بانک ها به تفکیک محل مصرف و 
همچنین صف وام ازدواج هر بانک، با بروزرسانی روزانه، به عموم اعلام شود.«

مدیرکل بیمه سلامت استان کرمانشاه با اعلام اینکه بیمه سلامت 
کرمانشاه جزو چهار استان کشور است که ۱۰۰ درصد اجرای 
نسخه نویسی الکترونیکی را محقق کرده است، گفت: باتوجه به 
اختلاف جمعیتی بالا بیمه شدگان زیرپوشش، رتبه برتر کشور به 

کرمانشاه تعلق گرفت.
دکتر » امید قادری« از تلاش شبانه روزی قسمت های مختلف این سازمان در 
فراهم کردن زیر ساخت ها نسخه نویسی الکترونیکی قدردانی کرد و افزود: یکی 
از دلایل مهم تحقق این پروژه مهم در استان کرمانشاه؛ اطلاع رسانی شفاف و 

روشن از مزایای طرح به بیمه شدگان و مراکز طرف قرارداد است.
او با بیان اینکه اجرای نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیکی ۱۰۰ درصد در 
بیمه سلامت کرمانشاه محقق شده است گفت: از این پس مراکز و ادرات بیمه 
سلامت در کرمانشاه به هیچ عنوان نسخه کاغذی و غیر الکترونیکی از مراکز 

درمانی و نسخه پیچی و نسخه نویسی نمی پذیرند.
قادری بیان داشت: این امکان به طور ۱۰۰ درصد برای همه مراکز درمانی در 
راستای نسخه پیچی و نسخه نویسی در کرمانشاه و تمام شهرستان فراهم شده 

که کد کاربری و پسورد دریافت کنند و براساس آن به ویزیت، درمان  و تجویز 
دارو به بیمه شدگان بیمه سلامت بپردازند.

مدیرکل بیمه سلامت استان کرمانشاه گفت: اگر مراکز درمانی و نسخه پیچی در 
خصوص اجرای نسخه نویسی الکترونیکی با مشکل، ابهام و سوال مواجه شدند 
با سامانه ۱۶۶۶ تماس بگیرند، یا به ادارت بیمه سلامت در شهرستان ها مراجعه 
کنند و پاســخ خود را دریافت کنند.قادری اظهار کرد: در موارد اشکال در تجویز 
الکترونیک و یا نسخه پیچی الکترونیک بیمه شدگان، کارشناسان این اداره کل 
با شماره ثابت ۳۷۲۴۱۸۴۹ – ۰۸۳ داخلی ۲۲۷ یا ۲۲۸ ساعات اداری پاسخگوی 

سوالات و ابهامات مطروحه و در صورت لزوم آموزش های لازم می باشند.
او یادآوری کرد: دسترسی به سامانه نسخه نویسی الکترونیک ) ERX ( برای 
پزشکان غیر طرف قرارداد نیز امکان پذیر است و این پزشکان در صورت ویزیت 
بیمه شدگان زیر پوشش سازمان بیمه سلامت می توانند با مراجعه به اداره نظارت 
این اداره کل و یا از طریق تماس با شماره تلفن ۰۸۳۳۷۲۴۶۲۴۴ نام کاربری و 

رمز عبور ورود به سامانه مذکور را دریافت نمایند.
بیمه سلامت کرمانشاه، یک میلیون و ۲۵۰ هزار نفر یعنی ۶۰ درصد از جمعیت 
اســتان را در قالب پنج صندوق بیمه ای شــامل، »صندوق کارکنان دولت«، 
»صندوق روســتاییان و عشایر«، »صندوق بیمه همگانی رایگان«، »صندوق 

ایرانیان« و »صندوق سایر اقشار« زیرپوشش دارد.
اکنون بیش از سه هزار و ۵۰۰ تخت در ۱۸ بیمارستان دولتی زیرنظر دانشگاه 
علوم پزشکی، ۲ بیمارستان خصوصی، سه بیمارستان نظامی و ۲ بیمارستان تامین 

اجتماعی در استان کرمانشاه فعال است.
استان کرمانشاه ۲ میلیون نفر جمعیت ساکن در ۱۴ شهرستان، ۸۶ دهستان 
و ۲ هزار و ۵۹۵ آبادی دارد و ۲.۴ درصد جمعیت کشــور در این اســتان ساکن 
هستند که از این تعداد ۷۵ درصد در نقاط شهری و ۲۵ درصد در نقاط روستایی 

زندگی می کنند.

 معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه با اشاره 
به اهمیت آرامش بازار و مردم جامعه نسبت به مسائل اقتصادی 
گفت: ارتقای آگاهی های عمومی جامعه نسبت به مسائل حقوقی 
بازار ســرمایه و ارتقای سواد مالی موجب کاهش ضرر در بازار 

سرمایه می شود. 
اصغر جهانگیر در جلسه مشترک معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه 
قضاییه با رئیس سازمان بورس کشور  که با هدف آموزش سواد مالی جامعه و 
اقدامات پیشگیرانه برای کاهش آسیب های این حوزه در محل معاونت اجتماعی 
برگزار شد، افزود: سازمان بورس و معاونت اجتماعی در تعاملات مشترک باید 
نسبت به مسائل دارای اولویت تلاش کنند تا این همکاری خروجی مثبت داشته 
باشد.وی ادامه داد: در شرایط کنونی که مشکلات اقتصادی وجود دارد و مردم 
تحت فشار هستند، دشمن به غلط احســاس می کند می تواند از این فرصت 
اســتفاده کرده و به کشور آسیب بزند. ما در این شرایط باید راه های پیشگیرانه 
را در دستور کار قرار دهیم.جهانگیر اظهارداشت: وظیفه اخلاقی و قانونی معاونت 
اجتماعی و پیشگیری، تامین آرامش کسانی است که در بازار سرمایه وارد شده اند. 
یکی از اقدامات موثر در این حوزه، ارتقای آگاهی های عمومی جامعه نسبت به 
مسائل حقوقی بازار سرمایه و ارتقای سواد مالی آن ها است.معاون اجتماعی و 
پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه گفت: سازمان بورس و معاونت اجتماعی 
می توانند محتوای آموزشی را در اختیار رسانه ها قرار دهند و رسانه ها نیز با ظرفیتی 

که در اختیار دارند نسبت به ارتقای سواد مالی و حقوقی جامعه اقدام کنند.
وی افزود: ثروتمندانی که وارد کارهای ســرمایه گذاری می شوند می توانند با 
پرداخت هزینه و دریافت مشاوره های اقتصادی از متخصصان این حوزه، اقدام 
به سرمایه گذاری کنند ولی کسانی که به لحاظ مالی قدرت گرفتن مشاوره را  
ندارند با ناآگاهی وارد سرمایه گذاری می شوند که اندک سرمایه شان را ممکن 
اســت از دست بدهند.جهانگیر ضمن اشاره به هماهنگی آرمانی و موثری که 

سران سه قوه با یکدیگر دارند، ادامه داد: این هماهنگی باید از سطح مقام عالی 
به ســطوح کارشناسی برسد و همه کارشناسان قوا با یکدیگر تعامل کنند. در 
این صورت شاهد چند صدایی نخواهیم بود.رئیس سازمان بورس کشور درباره 
اوضاع کنونی بازار ســرمایه گفت: اکنون وضعیت مناسبی را شاهد هستیم و 
شــرکت ها در حال سود هستند. تنها مشکلی که وجود دارد عدم اعتماد است 
زیرا در مواقعی تصمیماتی گرفته شده اما دستگاه ها به آن پایبند نبودند و همین 
موضوع باعث کاهش اعتماد سرمایه گذاران و شرکت ها می شود.مجید عشقی 
ادامه داد: تصمیمات دستگاه ها به طور مستقیم بر بازار سرمایه اثر می گذارد. اگر 
دولت به شرکت ها هزینه های جدید تحمیل نکند و اصلاحات هزینه ها به صورت 

تدریجی صورت پذیرد، شاهد التهاب در بازار نخواهیم بود.
عشقی افزود: یکی دیگر از راه های کاهش التهاب بازار این است که در بخش 
نظارتی و مقرراتی اصلاحات انجام شود و زیرساخت های فنی سازمان بورس 
کشور ارتقا یابد.رئیس سازمان بورس درباره تهدیدات بازار سرمایه اظهار داشت: 
یکی از تهدیدات اساسی که هنوز برای آن اقدامی نشده، رمز ارزها هستند که 

بدون رهگیری از طریق بانک ها جابجا می شوند.

بیمه سلامت کرمانشاه در اجرای نسخه نویسی 
الکترونیک رتبه برتر کشور شد

 ضرورت بازگشت اعتماد 
به بازار سرمایه با همکاری همه دستگاه ها

خوش بینی در فضای بازار طلا در آســتانه تعطیلات کریسمس که این فلز 
ارزشمند بالای ۱۸۰۰ دلار صعود کرد، قوی بود اما توصیه تحلیلگران این است 

که اگر مجبور نیستند هفته جاری معامله نکنید.
به گزارش ایسنا، اکثر تحلیلگران وال استریت خاطرنشان کردند که طلا دوره فصلی قوی را 
شروع می کند اما دو هفته آینده به دلیل حجم اندک معاملات، نوسان فوق العاده بالایی وجود 
خواهد داشــت. بسیاری از شرکتها در حال حاضر دفاترشان را پیش از تعطیلات سال نو برای 

امسال بسته اند.
حجم اندک معاملات در نرخ مشارکت پایین در نظرسنجی این هفته کیتکونیوز منعکس شد. در 
نظرسنجی کیتکونیوز از تحلیلگران وال استریت ۱۳ نفر شرکت کردند که از میان آنها ۹ نفر معادل 
۶۹ درصد به افزایش قیمت طلا رای دادند و دو نفر معادل ۱۵ درصد کاهش قیمت را پیش بینی 

کردند و به همین میزان نظری نداشتند.
در نظرسنجی آنلاین کیتکونیوز از سرمایه گذاران خُرد، ۶۳۸ نفر شرکت کردند که از میان آنها 
۳۴۳ نفر معادل ۵۴ درصد به افزایش قیمت طلا و ۱۳۴ نفر معادل ۲۱ درصد به کاهش قیمت 

طلا رای دادند در حالی که ۱۶۱ نفر معادل ۲۵ درصد نظری نداشتند.
تداوم خوش بینی به روند افزایشی قیمت طلا در حالی مشاهده شد که این فلز ارزشمند معاملات 
هفته گذشته را در بالای ۱۸۰۰ دلار به پایان رساند و نسبتا در مقایسه با هفته پیش از آن تغییری 
نداشت. در بازار معاملات آتی آمریکا، هر اونس طلا روز پنج شنبه با ۹ دلار و ۵۰ سنت معادل 

۰.۵ درصد افزایش، در ۱۸۱۱ دلار و ۷۰ سنت بسته شد.
اکثر تحلیلگران به طلا در کوتاه مدت خوش بین هستند زیرا دسامبر و نخستین ماههای سال نو 

از نظر فصلی دوره های قوی برای این فلز ارزشمند هستند.

فیلیپ استرایبل، استراتژیست ارشد بازار در شرکت »بلو لاین فیوچرز« اظهار کرد: در ۹ سال از 
۱۰ سال گذشته می توانستید با خرید طلا در آخرین روز معامله پیش از کریسمس و فروش آن 
تا ۱۱ ژانویه سود کنید. همیشه ابهام زیادی در ابتدای سال وجود دارد بنابراین شاید سرمایه گذاران 

احساس راحتی بیشتری می کنند که طلای بیشتری را نگه دارند.
همراه با عوامل فصلی مثبت، تحلیلگران همچنین به دلیل بهبود دورنمای فنی طلا که بالای 
۱۸۰۰ دلار را حفظ کرده است، به این فلز ارزشمند خوش بین هستند. با این حال از نظر بعضی 
تحلیلگران طلا باید مقاومت در سطح ۱۸۱۵ دلار و سطح مقاومت بلندمدت در ۱۸۳۵ دلار را 

بشکند.
 اما همه تحلیلگران به طلا در کوتاه مدت خوش بین نیستند. دیوید میدن، تحلیلگر بازار شرکت 
»اکوئیتی کیپتال« می گوید اگرچه طلا فضا برای صعود ملایم در هفته جاری دارد اما با قوی 

ماندن دلار، خوش بین بودن دشوار است. 
دلار بــه بالاتر از رکــورد نوامبر صعود نکرده اســت اما همچنان در مســیر صعودی قرار 
دارد و این مســئله روی قیمت طلا تاثیر منفی می گــذارد. وقتی که بانک مرکزی آمریکا به 
 دنبال ســه دور افزایش نرخهای بهره در ســال آینده اســت، مایل نخواهم بود دلار آمریکا را 

بفروشم.
کریستوفر وِکیو، استراتژیست ارشد بازار در شرکت دیلی فارکس هم به کیتکونیوز گفت: درباره 

طلا در کوتاه مدت نظر خنثی دارد اما وی نسبت به این فلز ارزشمند خوش بین نیست. 
طلا فاقد اخبار بنیادینی است که قیمتها را به شکل پایدار بالاتر ببرد. اکنون که فدرال رزرو به 
دنبال افزایش نرخهای بهره در سال آینده است، بازده واقعی باید افزایش پیدا کند و این اتفاق برای 

قیمت طلا منفی خواهد بود.

بانک ملی ایران در اســتان کردستان در راستای 
انجام مسئولیت های اجتماعی خود، بالغ بر یک 
میلیارد و دویســت و پنجاه میلیــون ریال کمک 
بلاعوض جهت خرید ۵۰ دستگاه تبلت و اهدای آن 
به دانش آموزان نیازمند و تحت حمایت کمیته امداد 

استان اختصاص داد. 
علی اشــرف یوسفی قیاســی رئیس اداره امور شعب استان 
کردستان در مراسم اهدای این تبلت ها، یکی از رسالت های 
بانک ملی ایران را در کنار رسالت اقتصادی و خدمات بانکی، 
تلاش در انجام مسئولیت های اجتماعی دانست و اقدامات بانک 
ملی ایران ؛ از جمله ســاخت ۹ باب مدرسه در سطح استان ، 
تجهیز واحد آموزشی نابینایان دانشــگاه کردستان، پرداخت 
تســهیلات به مددجویان کمیته امداد و بهزیستی ، پرداخت 
تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا را از مصادیق بارز فعالیت 
در این حوزه عنوان کرد و افزود: این بانک در استان کردستان، 
ســال گذشته نیز با حمایت صندوق پس انداز ملی و از محل 
تسهیلات قرض الحسنه یکصد میلیون ریالی برای ۱۰۰ نفر از 
دانش آموزان نیازمند، گوشی هوشمند، تبلت و لپ تاپ خریداری 

کرده است. 

در این مراسم که با حضور مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( 
و معاون اداره کل آموزش و پرورش اســتان برگزار شــد، رضا 
طوسی مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان با اشاره به 
همکاری مردم و نهادهای مختلف در دوران شیوع ویروس کرونا 
و تهیه تجهیزات کمک آموزشی برای دانش آموزان کم برخودار 
گفت: با توجه به اینکه بخش زیادی از کلاس های آموزشی 
دانش آموزان در فضای آنلاین و به صورت مجازی انجام می 
شود تعداد زیادی از خانواده ها توان تامین گوشی هوشمند برای 
فرزندان خود جهت حضــور در این کلاس ها را ندارند. وی با 
اشاره به اینکه هم اکنون ۱۸۰۰۰ دانش آموز و ۲۰۰۰ دانشجو 
تحت حمایت کمیته امداد امام خمینی)ره( اســتان کردستان 
هستند، از اقدامات ارزشمند بانک ملی ایران جهت اهدای تبلت 
به دانش آموزان کم برخوردار استان با اهدای لوح، تقدیر کرد . 

نامی معاون اداره کل آموزش و پرورش استان کردستان نیز با 
تاکید بر وجود شرایط کرونایی و تلفیق آموزش های حضوری و 
مجازی و لزوم تامین تجهیزات کمک آموزشی، به تدوین طرح 
هدایت برای شناسایی و تحت پوشش قراردان آموزش دانش 
آموزان مناطق محروم اشاره کرد و خدمات بانک ملی ایران در 

این زمینه را ارزشمند خواند و قابل تقدیر خواند.

این هفته طلا معامله نکنید
 اهدای تبلت توسط بانک ملی ایران توصیه کارشناسان بازار جهانی طلا

به دانش آموزان نیازمند استان کردستان
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